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Afbud: Ingrid Andersen, Lisbeth Svensmark  

 

Mødet blev indledt med besøg af formand for kultur og fritid ved for-
mand Hanne Ringgaard Møller 

 
 

1. Formalia ift mødestart v/Karen Strandhave 

• Opfølgning fra sidste referat  
Er der noget der skal følges op på 

• Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden er udsendt før mødet. Seniorrådet kan 
godkende eller supplere den udsendte dagsorden. 

• Valg af ordstyrer til mødet  
 

Beslutning: 

Dagsorden godkendt. Marianne Horstmann valgt som ordstyrer. 

 

 
2. Vigtige datoer v/ Marianne Horstmann 

Gennemgang af kommende arrangementer i relation til Seniorrå-

det.  

Dato Emne Obs/ 

deltagelse 

06.05.24 Repræsentantskabsmøde, Nyborg 
Strand 

Alle  

 

07.05.24 Ældrekonference, Nyborg Strand 
 
 

Alle 

10.06.24 10.00-12.00 Møde ældresagen Alle 

04.09.24 Studietur Alle 

28.09.24 Fejring af frivillige Alle 

 

Indstilling: 

Kommende arrangementer og aftaler herfor drøftes 

 

Beslutning: 

Drøftet 

 

Beslutningsreferat 
- Møde i Seniorrådet 03.05.24 

Svendborg Seniorråd 

Svinget 14 

5700 Svendborg 

 

Tlf. 29 47 96 10 

 

www.svendborg.dk/seniorråd 

 

03.05.24 

 

Svendborg Seniorråd 

Formand Karen Strandhave 

Mobil: 29 47 96 10 

Mail: strandhave@post.tele.dk 

Svendborg Kommune opfordrer alle til at skrive sikkert 

via Digital post. Derfor bør du aldrig sende fortrolige 

personhenførbare oplysninger (CPRnr. helbreds- og 

økonomiske oplysninger) i en almindelig mail. Læs 

mere: https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-

post-og-selvbetjening 

 

 

https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
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3. Gennemgang af dagsorden til Senior- Social- og Sundheds-

udvalgets møde v/ Karen Strandhave 

Dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsudvalgets møde drøf-

tes. 

 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter dagsorden til Senior- Social- og Sundheds-

udvalgets møde og afgiver eventuelle høringssvar. 

 

Beslutning: 

Drøftet – der gives ikke høringssvar. 
 

 
4. Opfølgning på møde med formand for Kultur og fritid Hanne 

Ringgaard Møller v/ Marianne Horstmann 

Formand for Kultur og Fritid Hanne Ringgaard Møller har dd del-

taget i Seniorrådsmødet. Seniorrådet har forinden skrevet 

Til mødet med Formand for Kultur og fritid Hanne Ringgaard øn-

sker Seniorrådet et oplæg om, hvad Kultur og Fritid arbejder 

med aktuelt og hvordan Formanden ser, at Kultur og Fritid bedst 

samarbejder med Seniorrådet 

Herudover ønsker Seniorrådet at drøfte: 

• Lokalefaciliteter til aktiviteter for seniorer i både land og 
by, hvordan håndteres det, at der også er lokaler i landdi-
strikterne? 

• Hvilke konsekvenser vurderes der, at processen vedr. 
kloge m2 vil få for seniorer i Svendborg? 

• Hvilke muligheder kan Formanden se ift hvordan Kultur og 
Fritidsområdet kan bidrage med synergier ift civilsamfun-
dets involvering i de kommende plejecenterråd? 

 

 

Indstilling: 

På baggrund af besøget fra Hanne Ringgaard Møller drøftes om 

der er noget der skal arbejdes videre med. 

 

Beslutning: 

Hanne Ringgaard gav et rigtig godt indblik i kultur- og fritidsom-

rådet. Der eftersendes Powerpoint 

Hanne Ringgaard tager dialog om udfordringer med lokale facili-

teter med administrationen.  

Karen Strandhave kontakter Hartvig Findorff ift at Seniorrådet 

har gjort opmærksom på udfordringer udenfor centrum. 
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Ift Plejecenterråd sendes et brev til kultur og fritid sammen med-

plejecenterrådsfolder ift muligheder for at se synergier. 

 
 

5. Henvendelse til Teknik og Miljøudvalget v/ Karen Strand-
have 

Seniorrådet har et ønske om at busser og lokalruter indenfor 

kommunegrænsen, gøres gratis for pensionister i Svendborg 

Kommune. Det er aftalt, at formandskabet laver udkast til hen-

vendelse til Teknik- og miljøudvalget om gratis bustransport for 

folkepensionister. 

 

Bilag: 

Udkast til henvendelse.  

  

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter udkast til henvendelse og videre forløb. 

 

Beslutning: 

Godkendt. 
 
 

6. Opfølgning efter årsmøde i Regionsældrerådet 15.04.24 
v/Helle Frederiksen og Solveig Thrane 

Orientering og opfølgning efter årsmøde i regionsældrerådet.  

  

Indstilling: 

Seniorrådet tager orientering til efterretning og drøfter op der 

skal arbejdes videre med 

 

Beslutning: 

Helle og Solveig orienterede om et rigtig godt og spændende 

møde i Regionshuset. 

Der var repræsentanter fra 18 ud af de 22 syddanske kommu-

ner.Bo Libergren holdt spændende oplæg om sundhedspolitik – 

der var et oplæg fra lederen af friklinik i Grindsted om deres mu-

ligheder, og Søren holdt et godt oplæg om arbejdet i og med 

Sundhedsklyngerne.  

Helle blev valgt som revisorsuppleant. 

 
7. Opfølgning fra Temadag i Danske Ældreråd v/Egon Sohne-

sen 
Det er aftalt at Svendborg Kommunes palette at tilbud drøftes 
pba Anja Bihl Nielsens oplæg og spørgsmål, samt at administra-
tionen forinden besvarer spørgsmålene. 
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Hvad kan ældrerådene gøre? 
•Gå i dialog med borgerne, politikerne og administrationen om hvordan 
der arbejdes med demenspolitikken, og hvordan man fortsat imple-
menterer den. 

•Undersøg hvilke tilbud der er til familier med demens i jeres kom-
mune. Er der tilbud der mangler i jeres kommune, fx pårørendekurser, 
samtalegrupper eller aktivitets-og samværstilbud? 

•Undersøg om der er foreninger der tilbyder aktiviteter og rådgivning –
er der gode rammer for deres virke? 

•Undersøg hvor mange demenskoordinatorer jeres kommune har an-
sat, og hvad deres opgaver er. Har de tid nok til både at have en lø-
bende relation og dialog med familier med demens i hverdagen og til at 
give supervision og sparring til de medarbejdere, der varetager den 
daglige pleje og omsorg? 

•Undersøg hvilke kompetencer medarbejderne på ældreområdet i 
kommunen har til at arbejde med demens. Alle medarbejdere bør have 
et basalt demensfaglig niveau og der bør også være medarbejdere 
med specialiseret viden om demens, som kan fungere som  

 
Bilag 
Svendborg Kommunes besvarelse af spørgsmål. 
 
Indstilling: 
Drøftelse og beslutning om der er noget seniorrådet vil gå videre 
med til politikerne. 

 

Beslutning: 

Egon Sohnesen fortalte om dagen med gode oplæg – og vigtig-

heden af viden for seniorrådet. Egon orienterede om demens-

faglig konsulent Annette Søbys svar som forud for mødet er 

sendt til Seniorrådet. Seniorrådet finder tilbud fyldestgørende. 

 

Opmærksomhed henledes på reduktion af brug af antipsykotisk 

medicin. Seniorrådet drøftede vigtigheden af samarbejde med 

plejecenterlæger i den forbindelse. 

 

 
8. Dialogmøde med ældresagen 10.06.24 

Der er aftalt dialogmøde med ældresagen, såfremt der er relevante 
dagsordenspunkter. 
 
Indstilling: 
Drøftelse af emner til dagsorden. 

 

Beslutning: 
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Seniorrådet oplever og ønsker et godt samarbejde med ældresa-

gen. Seniorrådet har aktuelt ikke punkter til dagsordenen. 

Mødet 10.06.24 skal afholdes hvis der er relevante dagsordens-

punkter. 

Det gode samarbejde skal bruges ved fælles ting, eksempelvis ved 

høringssvar, op til kommunevalg, dialog om ældrelov o.l. 

 

 
9. Drøftelse af indkomne forslag til vedtægtsændringer på Dan-

ske Ældreråds repræsentantskabsmøde v/ Marianne Horst-
mann 
Se forslagene på danske Ældreråds Hjemmeside. 
 
Indstilling: 
Drøftelse af Svendborg Kommunes seniorråds holdninge. 

 

Beslutning: 

Seniorrådet har drøftet forslag og anbefaler at der stemmes som 

følgende: 

• Drøftelse af ændring af navn – Der stemmes for ændring 

• Antal stemmeberettigede - ikke stemme for forslag 

• Regionale observatør med taleret med uden stemmerets 
deltagelse i bestyrelsesmøder - der stemmes for at der fort-
sat er observatører med 

• Valg af næstformand – beslutning afventes til efter kandida-
ters oplæg 

 
 

10. Studietur 04.09.24 
Seniorrådet har planlagt studietur 04.09.24. 
Der er forslag om at besøg REPHA i Nyborg, evt oplæg Nyborg 
kommune og frokost og besøg på Johannes Larsen Museet. 
 
Indstilling: 

Drøftelse. 

 

Beslutning: 

Forslag godkendt.  

Relevant at høre både om rehabilitering og palliation. 

Administrationen udarbejder program 

 

 
11. Møder v/ Karen Strandhave 

Drøftelse af kommende møder. 
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Indstilling: 
Seniorrådet prioriterer og fremkommer med emner til dagsorden, 
samt godkender datoer for møder i Seniorrådet i efteråret 2024: 
 

Seniorrådsmøde Emne Sted 

Mandag 03.06.24 Oplæg om selvkoordine-
rende teams i Svendborg 
Kommune 

Gæstekantinen. 
Svinget 14, 5700 

 
 
 

Seniorrådsmøde Emne Sted 

Fredag 09.08.24 Besøg på plejecenter  

Mandag 02.09.24 Plejecenterlæge og prak-
siskonsulent 

 

Torsdag 19.09.24 Invitere formand for bor-
ger- og arbejdsmarked 

 

Fredag 01.11.24   

Mandag 02.12.24 Julefrokost  

 

 

Kommende emner til seniorrådsmøder 

• Besøge plejecentre 

• Digitalisering 

• Frivillige og alternative måder at arbejde med frivillige. Her-
under fokus på det nye plejecenter i Tankefuld. Frivillige. 
Hvad skal de?  Hvordan skal de forsikres? 

• Opgaveglidning fra regioner og kommuner 

• Formændene for nedenstående udvalg inviteres to gange 
på en valgperiode. 

o Plan og lokalsamfund 
o Miljø og teknik 
o Kultur og fritidsudvalget 
o Borger- og arbejdsmarkedsudvalget 

• Input til Impulser på dagsordenen 2 x årligt april og oktober 
 

 

Indstilling: 

Seniorrådet prioriterer emner/besøg for kommende møder. 

 

Beslutning: 

Administrationen arbejder videre med ovenstående forslag 
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12. Gensidig orientering.   
Fra Formand Karen Strandhave 

• Lisbeth Svensmark ønsker at udtræde af seniorrådet pga 
sygdom. Johnna Jørgensen er den næste suppleant. Ka-
ren kontakter Johnna 

• Formand for handicaprådet har henvendt sig til Karen ift 
problemer med at komme på Arrivatoget – borger har væ-
ret i TV-2 og der bliver nu sagt højt i toget, at man skal 
være opmærksom på afstanden til perronen når man sti-
ger ud. Så der er kommet opmærksomhed efter seniorrå-
dets henvendelse 

• Møde med Fynbus 22 maj mellem 10.00-12.00. Der delta-
ger ikke noget fra Svendborg seniorråd denne gang 

• Skal der vælges en i seniorrådet der har fokus på trans-
port – dagsordenssættes næste møde 
 

 
Fra Seniorrådets medlemmer 

• Solveig Thrane og Helle Frederiksen – deltager i udbud 
nødkald mv. Processen er udskudt til efter sommerferien 

• Svend Kærså har været på Vindeby Pilevej og talt med ny 
leder Gerhard van der Made 

• Marianne Horstmann har været til Bruger- og pårørende-
rådsmøde i Ollerup.  Bruger- og pårørenderådet i Ollerup 
som nu er nedlagt og der er sat gang i processen vedr. 
oprettelse af plejecenterråd. Der har været god stemning 
omkring det, der er hjælp i materialet. Marianen anbefaler 
at gøre det så lokalt som muligt. Valgmøde ultimo juni. 

• Søren Jakobsen – valg i demensbyen til plejecenterråd 
primo juni. Der har været undervisningsmøde vedr. sund-
hedsaftalen – et godt møde 

 
Fra Svendborg Kommune v/Kirsten Vie 

• Orientering omkring pressesag ift kontrol af ABA-anlæg 

• Ledsagelse af borgere på plejecentre til sygehus, læge mv 

• Demensuge 19 – program udsendt. Ta’ hånd om fælles-
skabet 

• Sofielund Plejecenter – Nyt konkret udbud – forventet 
overtagelse forår 2027 

• Udbygning Ollerup politisk godkendt 

• Plan for udvidelse af Bryghuset – i gang med dialog med 
borgere der skal flytte 

• Oplæg til ældrelov. Mindre ændringer ift oprindeligt oplæg 

• Budget 2025 behandles politisk nu. Der er pt ikke planlagt 
med besparelser 
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Indstilling: 

Orientering tages til efterretning. 

 

Beslutning: 

Orientering taget til efterretning. 

 

 

 
13. Hvad skal videre til pressen/facebook?/alle 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter om der er temaer fra dagens møde der skal 

videreformidles. 

 

Beslutning: 

• Brev til teknik og miljø på facebook 
 

14. Eventuelt/alle 

• Helle Frederiksen – Husk køresedler samles ind på juni-
mødet 

• Margit Lolk har fået udarbejdet nye brochurer 

 

 

 

 
For referat 
 
06.05.24 Kirsten Vie 
 
 


